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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs att 
justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen äger rum 
den 15 december 2023. 
 
Dagordningen godkändes. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2023/555 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/555-1 Upphörande av umgängesförbud enligt 
14 § 3 st LVU 
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§ 3 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 6 
december 2023 och den 13 december 2023. 
  
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.35-19.05 för 
allmänhetens frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och 
fika med allmänheten. 
Sammanträdet återupptogs klockan 19.20. 
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§ 4 
Verksamhetsplan 2024 för Järva stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2023/642 
 

Beslut  
1. Verksamhetsplan 2024 för Järva stadsdelsnämnd godkänns 

och överlämnas till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
2. Ansökan om medel för högtider görs hos kommunstyrelsen 

om 0,9 kr, se bilaga 3. 
3. Ansökan om driftmedel för biologisk mångfald avseende 

åtgärder för särskilt värdefulla träd och biotoper görs hos 
kommunstyrelsen om 0,7 mnkr, se bilaga 3. 

4. Ansökan om driftmedel för biologisk mångfald avseende 
skötselåtgärder av fornminnesområden görs hos 
kommunstyrelsen om 0,9 mnkr, se bilaga 3. 

5. Ansökan om medel för klimatinvestering avseende LED 
belysning på förskolor görs hos kommunstyrelsen om 0,7 
mnkr, se bilaga 3. 

6. Ansökan om medel för klimatinvestering avseende 
klimatanpassning av trädallé intill Askebyparken görs hos 
kommunstyrelsen om 2,5 mnkr, se bilaga 3. 

7. Ansökan om medel för klimatinvestering avseende 
klimatanpassning i parkleken Rinken i Rinkeby görs hos 
kommunstyrelsen om 2,5 mnkr, se bilaga 3. 

8. Ansökan om medel för klimatinvestering avseende 
energibesparande armaturbyte på parkbelysning görs hos 
kommunstyrelsen om 0,6 mnkr, se bilaga 3. 

9. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
belysning Tenstadalen görs hos kommunstyrelsen om 3,0 
mnkr, se bilaga 3. 

10. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
vidareutveckling av Gryningsparken görs hos 
kommunstyrelsen om 5,0 mnkr, se bilaga 3. 

11. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
konstnärlig gestaltning och utsmyckning av gångtunnlar och 
murar görs hos kommunstyrelsen om 1,5 mnkr, se bilaga 3. 

12. Ansökan om medel för trygghetsinvestering avseende 
utegym vid Husby gård görs hos kommunstyrelsen om 1,3 
mnkr, se bilaga 3. 

13. Ansökan om investeringsmedel för biologisk mångfald 
avseende stadsodling i Järva görs hos kommunstyrelsen om 
1,0 mnkr, se bilaga 3. 

14. Ansökan om investeringsmedel för biologisk mångfald 
avseende ängar i Järva görs hos kommunstyrelsen om 2,2 
mnkr, se bilaga 3. 
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15. Ansökan om investeringsmedel för biologisk mångfald 
avseende åtgärder och återställning av naturmark i Akalla 
görs hos kommunstyrelsen om 0,8 mnkr, se bilaga 3. 

16. Ansökan om investeringsmedel för naturreservat avseende 
komplettering och renovering av gärdesgård i Akalla by görs 
hos kommunstyrelsen om 1,4 mnkr, se bilaga 3. 

17. Ansökan om investeringsmedel för naturreservat avseende 
portabla toaletter inom Igelbäckens kulturreservat görs hos 
kommunstyrelsen om 0,1 mnkr, se bilaga 3. 

18. Ansökan om investeringsmedel för maskiner och inventarier 
görs hos kommunstyrelsen om 8,5 mnkr, se bilaga 3. 

19. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende geriatrik- förhållningssätt om 328 800 kr se bilaga 
14. 

20. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende geriatrik om 306 500 kr se bilaga10. 

21. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende psykisk ohälsa om 501 000 kr se bilaga 12. 

22. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende VFU i svenska språket om 781 220 kr se bilaga 11. 

23. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende Aktion livräddning om 479 220 kr se bilaga 13. 

24. Omslutningsförändringar om 4,0 mnkr godkänns och anmäls 
till kommunstyrelsen. 

25. Ersättningsnivåer till nämndens utförarenheter fastställs i 
enlighet med bilaga 9. 

26. System för intern kontroll och internkontrollplan 2024 
godkänns, se bilaga 5 och 6. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Verksamhetsplanen anger inriktningen för nämndens verksamhet 
under 2024 och knyter an till kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål: 
 
Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i 
hela staden. 
Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder en rättvis 
klimatomställning. 
Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, 
jobb och bostäder för alla. 
 
Utifrån lokala utmaningar och målsättningar för Järva 
stadsdelsområde har fem fokusområden prioriterats. 
 
Stadsutveckling och stadsmiljö. 
Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa. 
Barn och ungas uppväxtvillkor. 
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Civilsamhälle och delaktighet. 
Näringsliv och sysselsättning. 
 
Nämnden kommer tillsammans med berörda aktörer i staden att 
vidta särskilda åtgärder/aktiviteter under det kommande året inom 
respektive område. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Carolina Rosén (L) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 

till verksamhetsplan som grundar sig i Moderaternas 
budgetreservation i kommunfullmäktige samt i enlighet med 
vad som nedan anförs 

  
Inledning: 
Verksamhetsplanen för Järva stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
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I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Allmänt 
Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta stadsdelsnämnder slogs ihop till 
Järva stadsdelsnämnd den 1 juli 2023. Moderaternas uppfattning 
var, och alltjämt är, att en större organisatorisk enhet gör stadsdelen 
bättre rustat för att ta sig an de många utmaningar, och problem, vi 
har på Järva. En större, mer slagkraftig socialtjänst har bättre 
förutsättningar för att nå fler i behov av stöd och stärka förtroendet 
för socialtjänsten i området. Moderaterna menar dock fortfarande 
att det var fel av majoriteten att låta Spånga ingå i den nya 
stadsdelen. 
  
För de 3,2 miljarder kronor budgeten omfattar kan man, om man 
prioriterar rätt, skapa förutsättningar för en mycket bra verksamhet. 
Vår utgångspunkt är att skattemedel ska bekosta stadsdelens 
kärnuppgifter, äldreomsorg, socialtjänst och förskola. Utöver det 
vill vi prioritera tryggheten för Järvaborna. Med det som 
utgångspunkt för våra prioriteringar behöver annat prioriteras ned. 

Sida 9 (59)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-12-14 

  
Stöd till civilsamhället 
Moderaterna föreslår att dagens ordning med föreningsbidrag 
avvecklas. Stödet till civilsamhället kan i stället ske genom stöd och 
rådgivning eller tillhandahållandet av lokaler (Tensta träff kan 
exempelvis utvecklas till en av flera hubbar för föreningslivet i 
stadsdelen). Att med skattemedel direkt försörja människors 
fritidsintressen kan inte sägas ingå i en stadsdels eller kommuns 
primära åtaganden, utan får i huvudsak bekostas av individen själv. 
Föreningsstödet är dessutom svårkontrollerat och kräver mycket 
administration från såväl stadsdelsförvaltningen som den enskilde 
föreningen. 
  
Stadsdelens långsiktiga åtaganden genom IOP-avtal med 
civilsamhället ska däremot behållas och utvecklas. Vi vill se en 
större geografisk spridning av de föreningar som har IOP-avtal så 
att alla delar av stadsdelen är representerade. IOP-avtalen bör vara 
långsiktiga, transparenta, uppföljningsbara och lätta komma ur i de 
fall samarbetet av någon anledning behöver avbrytas. 
  
I samarbete med Spånga företagarförening behöver en lösning nås 
så att vår, höst och julmarknaden i Spånga centrum kan fortsätta 
även under 2024. 
  
Trygghet 
Under det grönblå styret i Stockholm mandatperioden 2018 – 2022 
satsades stora resurser på det lokala trygghetsarbetet. Genom att dra 
in stora delar av den centrala finansieringen av ordningsvakter i 
staden försvann också lokalt förankrade ordningsvakter i Järva. Det 
har varit mycket olyckligt och kan på sikt bidra till att öka 
otryggheten för boende och företag på Järva. Moderaterna vill ha 
lokalt förankrade mobila ordningsvakter på Järva och i Spånga och 
prioriterar detta i vår budget. 
  
Arbetet med platssamverkan behöver en skjuts framåt. Genom att 
fastighetsägare, staden, polis och näringsliv går samman skapas 
förutsättningar för levande stadsytor som ökar tryggheten. I Tensta, 
Husby, Rinkeby och Hjulsta finns goda förutsättningar för att 
utveckla platssamverkan framöver. 
  
Området kring Kista busstation behöver rustas upp och tryggheten 
öka. Många, boende så väl som besökare och pendlare, vittnar om 
stök, bråk och en upplevelse av otrygghet just här. I området bör 
ambulerande ordningsvakter vara en självklar del av det 
trygghetsskapande arbetet som stadsdelen bedriver. Tillsammans 
med region Stockholm och Polisen behöver en samlad strategi tas 
fram som kan öka tryggheten, trivseln och attraktiviteten kring 
Kista busstation. 
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Näringsliv 
Genom arbetet i stadsdelens lokala Näringslivsråd ska 
förutsättningarna för samverkan och samarbete med lokala 
företagare bli bättre. Även om förutsättningarna skiljer sig åt mellan 
de olika delarna av stadsdelen består vårt näringsliv av flera, lokala 
entreprenörer som jobbar hårt veckans alla dagar för att få sin 
verksamhet att gå ihop. Vi vill att Järva ska ha ett företagsklimat i 
världsklass med många nya idéer för framtiden. Här har stadsdelen 
en viktig uppgift att bidra till Stockholms attraktivitet för talanger, 
genom att erbjuda såväl en trygg stadsdel, som en stimulerande 
uppväxtmiljö för den som väljer att bosätta sig här med sin familj. 
  
För Moderaterna är det avgörande att bevara valfriheten, stimulera 
konkurrensen och öka människors självbestämmande. Vi motsätter 
oss alla åtgärder från den vänsterledda majoriteten att ta tillbaka 
verksamheter som lagts ut på entreprenad i egen regi. Tvärt om är 
det vår uppfattning att alla de delar av stadsdelens verksamheter 
som inte innefattar myndighetsutövning ska upphandlas i 
konkurrens. Detta gäller inom äldreomsorgen, men också 
fritidsverksamheten. I Spånga-Tensta var nästan alla fritidsgårdar 
utlagda på entreprenad. Vi vill att detta även ska gälla de 
fritidsverksamheter för unga som fanns inom den gamla 
stadsdelsnämnden i Rinkeby-Kista. 
  
Socialtjänst 
Alla behöver stöd någon gång i livet och vi ska ha ett starkt socialt 
skyddsnät som har som mål att hjälpa människor att stå på egna 
ben. Socialtjänsten utvecklas och ställa tydliga krav i kombination 
med stöd och motiverande samtal. Insatser för barn och unga ska 
särskilt prioriteras i en nära samverkan mellan socialtjänst och 
förskola. Trefas är en viktig beståndsdel i Järvas arbete med att 
minska kriminalitet och våld. Om behov finns bör fler 
socialsekreterare ha sin placering vid Polishuset i Rinkeby för att 
stärka samverkan mellan Polis och socialtjänst. 
  
Det ekonomiska läget med hög inflation, höga räntor, högre 
matpriser och dyrare omkostnader slår hårt mot många hushåll och 
företag. Andelen vuxna med långvarigt ekonomiskt bistånd är 
relativt konstant och något vi måste följa noggrant.  I 
tuffa ekonomiska tider behöver vi ta höjd för att behovet av 
försörjningsstöd kan komma att öka under året. Samtidigt som vi 
måste jobba aktivt för att bidra till att fler stärker sina egna 
jobbchanser. 
  
Avslutning 
Den vänsterledda majoriteten i Järva har beslutat att utreda 
förutsättningarna för ett nytt förvaltningshus på gamla 
Kämpingeskolan i Tensta. Moderaterna motsätter sig detta och 
hänvisar till att stadsdelen dels har ett nytt förvaltningshus i Tensta 
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(Elinsborgsbacken) samt ett fullt ut fungerande komplement i Kista 
(gamla Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning). Att i ett pressat 
ekonomiskt läge lägga resurser på ett nybygge är ett rent slöseri 
med skattemedel. I stället bör stadsdelen satsa på de förvaltningshus 
vi redan har och därutöver lägga så mycket verksamhet vi bara kan i 
övriga delar av stadsdelsområdet. 
  
Moderaterna förordar att stadsdelen under året gör en genomlysning 
av verksamheten vid Medborgarkontoren i syfte att effektivisera 
verksamheten och stärka grunduppdraget som måste vara hjälp till 
självhjälp för de medborgare som använder sig av 
Medborgarkontorens service". 
  
  
Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 

till beslut som grundar sig i Sverigedemokraternas 
budgetreservation i kommunfullmäktige". 

  
  
Reservation 3 
Carolina Rosén (L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till verksamhetsplan i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att därutöver anföra 
  
Verksamhetsplanen för Järva stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg och hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns 
en mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar 
stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
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stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Liberalismens viktigaste värdering är frihet 
  
Liberalismens viktigaste värdering är frihet. Det handlar om allas 
rätt att självständigt - eller i gemenskap med familj, vänner, 
arbetskamrater eller andra – forma sina liv efter egna önskemål och 
värderingar. Enligt socialliberalismen, som är den liberala riktning 
som Liberalerna företräder, har den offentliga sektorn – stat, region, 
kommun – en viktig roll att spela för att öka friheten. I Stockholm 
vill vi liberaler i politisk praktik bidra till det. 
  
Oavsett om ens förfäder bott i Stockholm sedan generationer 
tillbaka eller om man kom hit alldeles nyligen bidrar man till att 
Stockholm blir en rik stad. I möten mellan människor och 
kulturyttringar från hela världen utvecklas den stockholmska och 
svenska kulturen. 
  
I det liberala samhället ska alla, oberoende av funktionsförmåga och 
boendeområde, men också oavsett könsidentitet, ålder, etnicitet, 
religiös tro eller kulturell bakgrund, ges förutsättningar att leva ett 
gott liv. 
  
Stadsdelsnämnderna spelar en viktig roll i den lokala demokratin 
och principen om att stadens myndighetsutövning ska komma så 
nära medborgarna som möjligt. Stadsdelsnämnderna har ansvar för 
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merparten av stadens välfärdsverksamhet och har ett stort inflytande 
på många invånares livskvalitet och livsmöjligheter. Utifrån en bred 
kompetens ska stadsdelsnämnderna erbjuda en hållbar 
samhällsservice av hög kvalitet. 
  
Stadsdelsnämnderna ska vara en lokal länk samt ansvara för dialog 
mellan medborgare, stadens förvaltningsorganisation och 
förtroendevalda. Stadsdelsnämnderna ska arbeta för att säkerställa 
likställigheten över staden i den service som erbjudstockholmarna 
inom förskola, äldreomsorg, sociala verksamheter samt lokala 
kultur- och fritidsverksamheter. 
  
Stadsdelsnämnderna har en central roll i stadens trygghetsskapande 
arbete. Arbetet innefattar såväl sociala förebyggande insatser som 
fysiska åtgärder i närmiljön. Stadsdelsnämndernas sociala insatser 
är avgörande för att ge alla barn en god barndom och en lyckad 
skolgång. En nära samverkan med lokalpolis, brandförsvar, det 
lokala näringslivet, fastighetsägare, 
föräldrar och föreningar är en förutsättning för trygghetsarbetet. 
Stadsdelsnämnderna ska prioritera arbetet med att nå målet om att 
inte ha något särskilt utsatt eller utsatt område inom Stockholms 
stad, samt delta i arbetet för att motverka det dödliga våldet i 
kriminella miljöer. 
  
Det är viktigt att stadsdelsnämnderna samverkar nära med andra 
nämnder, särskilt socialnämnden, utbildningsnämnden, 
förskolenämnden och äldrenämnden. Vi ser att det behövs tydliga 
direktiv och budgetuppdrag som berör fler nämnder i det 
förebyggande trygghetsarbetet. Det är därför oroväckande att 
majoriteten inte inkluderat utbildningsnämnden i viktiga 
samhandlingsuppdrag mellan skola och socialtjänst. I flera 
stadsdelar framkommer det nu att det finns problem med 
samhandlingen. Då behövs det politisk styrning, inte passivitet. 
  
I många områden i Stockholm saknas tillgång till lokaler för 
förenings- och kulturlivet. Därför ska majoriteten av stadens skolor 
iordningsställas för uthyrning. Lämpliga matsalar eller aulor kan 
efter skoltid bli en resurs för det lokala föreningslivet, t.ex. för 
styrelsemöten, årsmöten, studiecirklar, dans, drama, musik, 
bokcirklar. Detta ska ske utan att det belastar skolornas budget eller 
arbetstid, och kunna bokas via stadens bokningssystem. 
  
Operation Pojke 
Den våldsvåg som skakat Stockholm under året har visat att en 
överväldigande majoritet av de inblandade är minderåriga pojkar. 
Det handlar om unga pojkar som tillägnat sig värderingar som lyfter 
fram våld som något manligt och önskvärt. Gemensamt är också att 
dessa pojkar oftast varit föremål för socialtjänstens insatser under 
många år. Det är barn vars problembeteenden ofta varit känt sedan 
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förskolan men inte tagits på allvar i tid. Om dessa värderingar inte 
tas på allvar i ett tidigt skede är risken att problemet bara växer sig 
större. Det behövs nu en kraftsamling från förskola, skola, 
socialtjänst, polis och övriga samhällsaktörer för att ta pojkars 
värderingar och problembeteenden på större allvar. Vi kallar denna 
satsning för Operation pojke och stadsdelsnämnderna har en central 
roll i detta arbete. 
  
Skolfrid 
Liberalerna har länge drivit frågan om att arbeta med trygghet i 
skolan genom tydliga ordningsregler, nolltolerans mot kränkningar 
och förväntansdokument rikade mot elever och vårnadshavare. 
Liberalerna vill se att frågan om trygghet och studiero vidgas till att 
handla om skolfrid. Skolfrid innebär att eleven ska vara trygg på 
väg till skolan, i klassrummet, på rasten och när eleven går hem från 
skolan. Skolfridens upprätthållande är en kontinuerlig process med 
flera inblandade parter: lärare, ledning, elevhälsa, elever, föräldrar, 
socialtjänst, polis och andra samhällsaktörer. 
  
Stadsdelsnämndernas roll i upprätthållandet av skolfriden är till 
exempel att arrangera trygghetsvandringar för skolpersonal, elever 
och föräldrar i stadsdelen för att identifiera saker i den fysiska 
miljön som kan förbättras, det kan vara allt ifrån miljön på 
skolgården till viktiga vägar till och från skolan som elever rör sig 
på. Vi Liberaler ser även vikten av att modellen Våga anmäla och 
våga vittna sprids för att inbegripa fler stadsdelar i Stockholm stad. 
  
Barn i samhällets vård 
Insatser för att stabilisera skolgången för barn i samhällsvården är 
grundläggande för att förebygga kriminalitet och sociala problem.  I 
Barnombudsmannens rapport för 2023 omnämns inte placerade 
barn en enda gång. Det är ett väldigt tydligt tecken på hur 
osynliggjorda dessa barn är. Mycket mer fokus behöver vara på 
uppföljning, samt syskon i familjer där ett äldre barn placeras. 
  
Socialtjänstens medansvar för barns skolframgångar måste 
utvecklas ytterligare. Stockholm måste bli mycket bättre på att se 
till att barn som är placerade eller omhändertagna också får en 
fungerande skolgång och stadsdelsnämnderna ta ansvar för att följa 
upp deras kunskapsresultat. Målet måste vara att barnen faktiskt når 
upp till kunskapsmålen, når gymnasiebehörighet och även går ut 
gymnasiet med fullständiga betyg. För barn och unga som samhället 
omhändertagit är skolgången den viktigaste skyddsfaktorn för 
framtiden.   
  
Vi efterfrågar systematisk och anonymiserad sammanställning av 
skolresultat på aggregerad nivå, precis som redan görs för 
exempelvis nyanlända elever. Vår uppfattning är att de 
omhändertagna och placerade barnens skolresultat skall följas upp 
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mycket noga, då det är staden som i dessa fall har klivit in som 
vårdnadshavare. Då är det rimligt att staden följer upp dessa barns 
skolresultat i alla årskurser. 
  
Systematiken i uppföljningen av barnens skolresultat, hälsa och 
tandstatus ska komma tillstånd på sådant sätt att nämnderna och 
kommunfullmäktige kan följa barnens utveckling i såväl 
tertialrapporter som verksamhetsberättelsen. 
  
Vi ser även vikten av att förbättra eftervårdsarbetet kring unga som 
placerats på institution. Målsättningen måste vara att ett barn som 
placeras kommer ut i bättre skick än vid placeringen. Så är det 
dessvärre inte idag. Om dessa ungdomar inte kan slussas tillbaka in 
i samhället på ett bra sätt skapar det otrygghet för hela samhället. 
Att minska risken för att unga begår de grövsta våldsbrotten efter att 
en placeringar avslutats skulle ha avgörande betydelse för att 
minska den grova kriminaliteten. 
  
Stadsdelsnämndernas har ett särskilt ansvar att prioritera dessa 
barns behov, samt att särskilt arbeta med att förbereda 
återslussningen ut till samhället så att inte placeringarna blir 
förgäves. I Liberalernas reservationsbudget uppdrar vi åt 
stadsdelsnämnderna att tillsammans med socialnämnden och 
utbildningsnämnden utveckla rutiner för att säkerställa att 
utslussning av placerade barn och unga efter placering görs med 
barnets bästa i fokus och att planering av detta påbörjas direkt när 
placeringen påbörjas, samt möjliggöra för fortsatt stöd även efter att 
barnet fyllt 18. 
  
När barn och unga kommer ut från SiS-hem och HVB-hem är det 
viktigt att de ges förutsättningar att kunna klara sig i skolan. Annars 
är risken överhängande att behandlingsresultaten blir bortkastade 
och den sociala problematiken fortsätter. Det måste vara väl 
förberett när barn som varit placerade kommer tillbaks så att det 
inte uppstår oordning eller i värsta fall kaos.  Det bör också göras en 
bedömning om eleven som varit på SIS-institutionen kan klara av 
att vara i den ordinarie skolmiljön eller om det inte är lämpligt. 
  
Vi har fått information från skolor att man inte får tillräcklig 
bakgrundsinformation om elever som varit placerade på institution. 
Till exempel saknas ofta information om varför ungdomarna suttit 
på ungdomshem eller hur deras tidigare skolbakgrund ser ut. Det 
blir då svårt för skolpersonalen att veta hur de ska arbeta med 
eleverna. Än värre kan brist på information leda till 
kontraproduktiva åtgärder, och det inträffar då att eleverna istället 
snabbt blir hemmasittare. Eleven kan ha omhändertagits av många 
olika anledningar, till exempel på grund av psykisk sjukdom eller 
på grund av tung kriminalitet. Beroende på orsak krävs olika 
arbetssätt och bemötande. 
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Stadsdelsnämnderna har också ett viktigt arbete i att tillsammans 
med socialnämnden, utbildningsnämnden och förskolenämnden 
uppdatera strategin för att minska risken för att barn, unga och unga 
vuxna dras in i kriminalitet i enlighet med Liberalernas förslag, med 
särskilt fokus på omhändertagna barn och unga. 
  
Förskola 
Förskolan lägger grunden för livet. Att få tillgång till språk, socialt 
samspel och utvecklande lek ger en god grund för hela skolgången. 
Förskolorna i Stockholm ska ge alla barn en god omsorg och start i 
livet. Föräldrar ska känna sig trygga med att förskolan erbjuder en 
pedagogisk verksamhet av hög kvalitet där varje barn får möjlighet 
att utvecklas. 
  
Förskolan fyller en särskilt viktig roll för de barn som inte har med 
sig svenska språket hemifrån. Barn som har gått i förskolan har en 
snabbare språkutveckling än barn som varit hemma de första 
levnadsåren och klarar senare också grundskolan bättre. Av det 
skälet ska alla barn ges möjlighet och uppmuntras att gå i förskolan. 
  
Ett gott ordförråd är en avgörande faktor, inte bara för en lyckad 
skolgång, utan också för att kunna ta del av andras känslor och 
uttrycka sina egna, liksom för ett livslångt lärande. Därför ska 
förskolorna fokusera på barnens språkutveckling. Barn i behov av 
särskilt stöd ska upptäckas tidigt och få de stödinsatser som behövs. 
Övergången till skolan ska utvecklas med fokus på barnens 
språkutveckling och behov av särskilt stöd för att säkerställa att de 
får en så god skolstart som möjligt. 
  
För oss liberaler är det självklart att barns uppväxtvillkor och 
möjligheter inte ska begränsas av könsroller. Det handlar om att öka 
möjligheterna istället för att begränsa dem, att skapa mångfald för 
alla barn oavsett kön. Ett aktivt jämställdhetsarbete ska därför 
genomföras på alla förskolor. 
  
Förskolan har en viktig funktion i det förebyggande arbetet, bland 
annat genom att uppmärksamma barn som riskerar att fara illa. 
Samarbetet mellan förskola och socialtjänst ska fortsätta att stärkas. 
Insatser för att stärka barns uppväxtvillkor och stödja familjer bör 
komma redan i förskoleåldern, inte senare när en stor del av 
barndomen redan passerat. Förskolans rutiner för tidig kontakt med 
socialtjänsten bör därför utvecklas. 
  
Arbetet kring att motverka negativa maskulinitetsnormer, arbeta 
mot våld, utveckla förmågan till socialt samspel samt att förmedla 
sina egna känslor och ta hänsyn till andras integritet måste börja 
redan i förskolan. Förskolenämnden behöver ges i uppdrag att leda 
arbetet med att utveckla pedagogiken kring socialt samspel, 
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samtycke, maskulinitetsnormer och känslouttryck i förskolan, och 
stadsdelsnämndernas förskolor ges uppdraget att implementera det. 
Rörelseglädje och ett aktivt liv lägger grunden för den livslånga 
hälsan. Förskolorna ska fortsätta arbeta med att öka barnens 
utevistelse och rörelse i förskolan. 
  
Förskolans verksamhet är grunden för ett stort ordförråd, vidgade 
vyer och en bra skolstart för stadens barn. Det är en av stadens 
viktigaste verksamheter och en avgörande uppgift att bibehålla och 
öka kvalitén i stadens förskolor. 
  
Barn, kultur och fritid 
I Liberalernas Stockholm har alla barn och unga rätt till en trygg 
och stimulerande uppväxt under goda levnadsvillkor. I stadsdelarna 
bedrivs angelägen och viktig verksamhet i både kommunal och 
fristående regi, för att ge alla unga i Stockholm tillgång till ett brett 
och kvalitativt utbud av fritidsaktiviteter. Detta ska värnas och 
utvecklas. 
  
Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter för barn och 
ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och ungdomar 
med funktionsnedsättning. Aktiviteter ska utformas inkluderande 
för alla och vara fysiskt tillgängliga för barn och unga med 
funktionsnedsättning. Det ska finnas trygga arenor och 
verksamheter för flickor och specifika målgrupper så som 
nyanlända och hbtqi+ personer. Det ska finnas verksamhet och 
mötesplatser för unga hbtqi+-personer i hela staden, som även är 
tillgängliga för unga hbtqi+-personer med funktionsnedsättning. 
Stadens parklekar är en viktig del av många barns fritid. Stockholm 
ska i stadsplaneringen öppna upp för fler parklekar som ska vara 
tillgängliga för stadens öppna förskolor, samt erbjuda pedagogiska 
och lekfulla miljöer. 
  
Det ska finnas trygga arenor och verksamheter för flickor och 
specifika målgrupper så som nyanlända och hbtqi+ personer. Det 
ska finnas verksamhet och mötesplatser för unga hbtqi+-personer i 
hela staden, som även är tillgängliga för unga hbtqi+-personer med 
funktionsnedsättning. 
  
För flertalet ungdomsgårdar i staden är det en självklarhet att tydligt 
visa visuellt i lokalen att man välkomnar alla ungdomar. Vid besök 
på en del ungdomsgårdar i stadsdelar i ytterstaden har det 
framkommit att sådana symboler inte finns. Som orsak har angivits 
att HBTQI-frågan kan vara känslig både för personal och ungdomar 
och att man som verksamhet vill förhålla sig neutral. Problemet är 
dock att det inte är en neutral hållning, utan snarare riskerar att 
exkludera ungdomar. HBTQI+symboler ska vara en självklar del i 
stadens barn- och ungdomsverksamheter, även där det inte finns en 
uttalad HBTQI+verksamhet, just för att synliggöra och normalisera 
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något så självklart, både för berörda minoriteter men även för 
heteropersoner. 
  
Den öppna fritidsverksamheten ska ha ett nära samarbete med andra 
aktörer som arbetar förebyggande, så som exempelvis 
socialtjänsten, civilsamhället och fältassistenter. Kunskap om 
socialtjänstens uppdrag ska stärkas inom fritidsverksamheterna för 
att tidigt identifiera barn och unga i riskzon eller som misstänks fara 
illa. 
  
Äldreomsorg 
I Liberalernas Stockholm är vi individer hela livet. Även när vi 
behöver stöd och hjälp från andra har vi rätt till respekt för våra 
behov, våra livsval och våra intressen. Kvalitet, valfrihet och 
mångfald är en självklarhet. 
  
Stockholm ska ha en tillgänglig äldreomsorg med hög kvalitet som 
präglas av respekt för den enskildes behov och önskemål. 
Äldreomsorgen ska ha den äldres individuella behov och önskemål i 
fokus samt präglas av kontinuitet och hög kvalitet i alla insatser. 
Äldreomsorgen ska främja en hög livskvalitet för den enskilde, 
oavsett hälsotillstånd och ålder. Alla äldre ska få en god, nära och 
samordnad vård som stärker hälsan och individuella behov och 
förutsättningar ska beaktas. Fler fasta anställningar, ökad 
kontinuitet och större möjligheter till kompetensutveckling krävs. 
Den medicinska kompetensen måste öka. 
  
Stadsdelsnämnderna ska säkerställa att det finns en mångfald av 
boendeformer och att de äldre som behöver komma till ett 
äldreboende får göra det i tid. 
  
De anhörigas situation måste särskilt uppmärksammas och 
ambitionerna höjas i enlighet med det program för anhörigstöd 
inom socialtjänst och äldreomsorg som infördes under Liberalernas 
tid vid makten. 
  
Ofrivillig ensamhet är ett stort hälsoproblem i vårt samhälle, något 
som blivit än mer tydligt i och med pandemin. Många äldre har levt 
i långvarig isolering. Genom samverkan med civilsamhället ska 
staden arbeta för att bryta social isolering och ge möjlighet för 
människor att träffas. Det ska finnas träffpunkter och möteslokaler 
som är öppna även på somrar och storhelger. Vidare ska 
hälsofrämjande, förebyggande och rehabiliterande insatser fortsätta 
prioriteras och utvecklas. Alla äldre på vård- och omsorgsboenden 
ska erbjudas dagliga sociala aktiviteter och utevistelser. Den 
enskilde ska ha stora möjligheter till påverkan och inflytande kring 
sin vardag. Äldreomsorgen ska utgå från ett jämställdhetsperspektiv 
och uppmärksamma äldre som utsätts för våld i nära relationer. 
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Äldrenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna arbeta med 
att förebygga ofrivillig ensamhet. Genom satsningar Matvänner ska 
äldre personer i Stockholm erbjudas möjligheten att köpa och äta 
mat på det lokala äldreboendet en gång i veckan tillsammans med 
andra personer i närområdet. 
  
Äldrenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna 
kontinuerligt se över hur måltider och måltidsmiljö kan förbättras. 
Maten ska vara god och näringsrik och måltidsupplevelsen lustfylld. 
Den enskilde ska ha möjlighet att påverka vad som serveras. Det 
ska fortsatt vara möjligt att få hjälp med matlagning i hemmet i 
stället för matlådor. För att måltiden ska få ett socialt innehåll ska 
fler äldre kunna få äta i sällskap med andra, exempelvis på en social 
träffpunkt, i samarbete med föreningslivet eller som en 
biståndsbedömd insats. I detta arbete är matlyftet en viktig insats. 
  
Strategisk kompetensförsörjning är prioriterat inom äldreomsorgen. 
Det är angeläget att staden arbetar systematiskt med såväl 
kompetensutveckling av befintliga medarbetare och rekrytering av 
nya medarbetare för att möta kommande behov av en mer 
kvalificerad vård och omsorg. För att kunna möta och hjälpa dem 
som behöver stöd från stadens äldreomsorg måste chefer och 
medarbetare fortsätta utveckla sina kunskaper samt ges en bra och 
hållbar arbetsmiljö och goda förutsättningar att utföra sitt arbete. 
  
Stöd och service för personer med funktionsnedsättning 
Alla stockholmare oavsett funktionsförmåga ska tillförsäkras 
integritet, självbestämmande och möjlighet att kunna delta på lika 
villkor i samhällets gemenskap. Så långt som möjligt ska var och 
en, utifrån sina förutsättningar och önskemål, kunna leva ett 
självständigt liv och ha en sysselsättning, ett arbete att gå till eller 
studera. 
  
Stockholm ska vara en levande och socialt hållbar stad, där alla är 
delaktiga i sam-hällsutvecklingen utifrån sina egna förutsättningar. 
Funktionsnedsättning ska aldrig vara ett hinder för att någon ska 
kunna utvecklas och leva det liv som den önskar. Staden och 
välfärden ska byggas utifrån tillgänglighet och delaktighet från 
början. Hinder för en tillgänglig stad ska avlägsnas. 
  
Personer med funktionsnedsättning ska kunna delta fullt ut i 
samhället på lika villkor som övriga stockholmare. Utgångspunkten 
ska vara att funktionshinder inte är en egenskap hos individen utan 
uppstår i relation till den omgivande miljön. Insatserna ska ge stöd 
vid funktionsnedsättning och kompensera brister i samhällets 
tillgänglighet och andra hinder för delaktighet, självständighet och 
självbestämmande. Detta kräver personal med hög kompetens som 
kan ge ett gott bemötande och omsorg med god kvalitet. Därför är 
det viktigt att stadsdelsnämnden fortsätter certifiera personalen i det 
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pedagogiska ramverket och fortsätter arbeta utifrån färdplanen för 
en enhetlig yrkestitulatur. 
  
Samtliga insatser ska anpassas till den enskildes individuella behov 
och utformas så att de är tillgängliga för de personer som behöver 
dem och stärker deras förmåga att leva ett självständigt liv. All 
information och kommunikation under handläggningen och 
genomförandet av stöd och insatser ska vara tillgänglig och 
individuellt anpassad. 
  
Rätten till kultur, vidgade vyer och det fria ordet gäller alla i staden. 
Liberalerna föreslår en kulturbonus enligt Kulanpremiens modell 
där personer inom LSS målgrupp får rabatterat inträde till 
kulturaktiviteter, på samma sätt som gäller inom förskolan och 
äldreomsorgen. 
  
Jämställdhets- och barnrättsperspektivet ska beaktas och anhöriga 
ska få det stöd de behöver. Ledsagning och personlig assistans ska 
vara flexibla insatser så att alla kan delta i samhällslivet på lika 
villkor. Biståndsbedömningen ska vara rättssäker och likställig och 
den enskilde ska ha möjlighet att påverka de insatser som ges.  
  
  
Individ- och familjeomsorg 
I Liberalernas Stockholm kan alla stockholmare utvecklas utifrån 
sina förutsättningar och drömmar. Den som behöver hjälp under en 
period ska få det stöd man behöver för att sedan kunna leva ett 
självständigt liv, utan myndigheters inblandning. Socialtjänsten ska 
uppmärksamma alla barn och vuxna som kan behöva stöd och så 
tidigt som möjligt erbjuda en modern och rättssäker socialtjänst 
med evidensbaserade insatser som brukarna efterfrågar. 
Socialtjänsten ska vara likvärdig och tillgänglig oavsett var i staden 
man bor. 
  
Den falska ryktesspridning som sker om socialtjänsten i Sverige är 
helt oacceptabel. Socialtjänsten har samtidigt en viktig uppgift att 
jobba folkbildande kring den välfärdsservice som socialtjänsten 
erbjuder, sin roll i samhället och skapa förtroende bland invånarna. 
Socialtjänsten ska därför utveckla det uppsökande arbetet och finnas 
närmare medborgarna i deras vardag, bland annat ute på förskolor, 
skolor, familjecentraler etc. Mer teambaserade, tvärprofessionella 
och individcentrerade arbetssätt ökar möjligheterna att snabbt 
komma in med insatser. Det är också viktigt att socialsekreterarna 
alltid ges fullt stöd av stadsdelsförvaltningens chefer och 
säkerhetsansvariga när de behöver fatta svåra beslut i komplexa 
ärenden. Hot, våld och trakasserier kan aldrig accepteras. 
  
Alla barn har rätt till goda uppväxtvillkor och inget barn ska behöva 
uppleva våld eller förtryck. I nära samarbete med barn och föräldrar 
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ska socialtjänsten säkerställa att barn och unga som riskerar att 
utvecklas ogynnsamt får det skydd och stöd som de behöver. 
Socialtjänsten ska i nära samverkan med socialnämnden och övriga 
aktörer minska risken för att barn och unga dras in i kriminalitet 
samt verka för att fler personer lämnar kriminalitet. Stöd till 
brottsutsatta och vittnen ska utvecklas. 
  
Att stödja föräldrar är en av de viktigaste insatserna som samhället 
kan göra för att undvika att barn utvecklas negativt. Kommunen 
arbetar aktivt med att stödja föräldrar genom föräldrastödsprogram, 
föräldrarådgivning, hembesöksprogram och familjecentraler. 
  
Skolan är den främsta skyddsfaktorn för unga människors liv och 
framtida livschanser och socialtjänsten ska stötta skolans lärande 
uppdrag. Därför måste samverkan mellan skolan, socialtjänsten och 
polisen stärkas för att tidigt identifiera barn i riskzon, följa upp 
orosanmälningar samt stabilisera barns och ungas skolgång. De 
skolsociala teamen spelar en nyckelroll i denna samverkan och 
teamens kontakter med utredningsenheterna hos socialtjänsten ska 
stärkas. Deras arbete ska vidare förstärkas med hjälp av 
statsbidragen på området. Stadsdelsnämnderna ska därutöver 
särskilt följa upp skolresultaten hos barn och unga i samhällets vård. 
  
Vi vill återföra allvarssamtalen inom 48 timmar, detta då det 
behöver ske en snabb reaktion när unga begår sitt första brott. 
Istället för att lägga ner allvarssamtalen hade majoriteten kunnat 
arbeta för att involvera föräldrarådgivare och fältassistenter, 
samtidigt som polisens medverkan i samtalen behövt förbättras. 
  
För att öka den vuxna närvaron och tryggheten i de miljöer där 
ungdomar vistas finns fältassistenter som genom uppsökande 
verksamhet tidigt fångar upp och förhindrar att ungdomar söker sig 
till miljöer präglade av missbruk och kriminalitet. Det är viktigt att 
det uppsökande arbetet sker i nära samarbete med skola, 
föreningsliv, polis, näringsliv och civilsamhället. 
  
Kommunen har det yttersta ansvaret för att personer med 
missbruksproblem får den hjälp och vård som de behöver för att 
komma ifrån missbruket. Socialtjänsten har ett stort ansvar för att 
motverka hemlöshet. I det förebyggande arbetet ingår 
vräkningsförebyggande arbete i samverkan med övriga aktörer. 
  
Personer med psykisk funktionsnedsättning ska få stöd med att 
utifrån sina förutsättningar delta i samhällets gemenskap samt ha ett 
arbete att gå till. Samverkan med psykiatrin är viktig för att på bästa 
sätt tillgodose den enskildes behov av stöd och insatser. Därför ska 
det pågående utvecklingsarbetet med Region Stockholm och 
Storsthlm utifrån Lagen om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård fortsätta. 
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Stockholm ska vara en jämställd stad där ingen begränsas på grund 
av sitt kön och där alla ska ha makten över sina egna liv. Våld i nära 
relationer och hedersrelaterat våld och förtryck ska motverkas och 
våldsutsatta ska få det skydd och stöd som de behöver. De som har 
blivit tvungna att bryta med sin familj ska få stöd och hjälp att 
skaffa sig ett nytt nätverk och ett nytt liv efter en placering på 
skyddat boende. Kommunen har en skyldighet att stötta 
brottsutsatta, och då särskilt vuxna och barn som är eller har varit 
utsatta för våld av närstående eller övergrepp i rättssak. Att förändra 
beteendet hos våldsutövare är viktigt för att förebygga våld i nära 
relation och hedersrelaterat våld och förtryck och kommunen har en 
skyldighet att verka för att den som utsätter eller har utsatt en 
närstående för våld eller andra övergrepp ska ändra sitt beteende. 
  
En viktig uppgift för socialtjänsten är att tillsammans med 
civilsamhället, goda krafter och andra myndigheter verka för att 
stärka förtroendet. Hos vissa grupper finns en utbredd misstro mot 
socialtjänsten, vilket gör att familjer inte söker hjälp när de borde, 
och att barn, unga och föräldrar inte får det stöd de har rätt till. 
Detta är ett samhällsproblem som måste tas på större allvar och 
bemötas mer systematiskt utifrån den lokala situationen, med hjälp 
av personer och kanaler som medborgarna litar på. 
  
För att kunna möta och hjälpa dem som behöver stöd från 
socialtjänsten måste medarbetarna ges en bra arbetsmiljö och goda 
förutsättningar att utföra sitt arbete. Staden ska fortsätta arbeta i 
enlighet handlingsplanen för socialsekreterare och 
biståndsbedömare. Hot och våld mot socialtjänstens medarbetare 
ska alltid tas på största allvar. 
  
Stadsmiljöverksamhet 
Stadsdelsnämnderna ska arbeta för parker, natur- och kulturreservat 
och naturområden med hög kvalitet och ökad biologisk mångfald 
samt förbättrade förutsättningar för vistelse, gående och cyklister. 
Den gemensamma stadsmiljön ska vara välskött, tillgänglig och 
trygg i hela Stockholm. I takt med att staden växer ökar användning 
av grönområden och parker, vilket ställer högre krav på 
stadsdelsnämndernas skötsel och underhåll. 
  
Tillgänglighetsfrågorna ska genomsyra verksamhetsplaneringen och 
vara en naturlig del i det dagliga arbetet. Stadsdelarnas 
trygghetsarbete skall vara högt prioriterat, med aktiv 
platssamverkan med andra aktörer. 
  
Stadsmiljöverksamheten spelar stor roll för medborgarnas 
upplevelse av närmiljön och det lokala perspektivet skall tillvaras i 
stadsdelsnämndernas dagliga arbete. Utveckling av stadsdelen skall 
ske i nära samarbete med andra nämnder. 

Sida 23 (59)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-12-14 

  
Ekonomiskt bistånd 
I Liberalernas Stockholm får alla stockholmare den hjälp som 
behövs för att kunna stå på egna ben och leva ett självständigt liv. 
Stadsdelsnämnderna ska genom individuellt utformade insatser ge 
personer med ekonomiskt bistånd stöd att bli självförsörjande. 
Insatserna ska syfta till att hjälpa personer att snabbt nå egen 
försörjning för att undvika långvarigt behov av bistånd. 
  
All utredning inom ekonomiskt bistånd, liksom bedömning och 
tillgång till insatser, ska ske med hög rättssäkerhet och utifrån 
likabehandlingsprincipen. Arbetet ska vara snabbt och effektivt med 
regelbundna avstämningar, samt grunda sig på tillit och respekt för 
människors självbestämmande och integritet. Barns behov och 
situation ska särskilt uppmärksammas. Arbetet ska ske i nära 
samverkan med stadens arbetsmarknadsverksamheter. Samtliga 
stadsdelsnämnder ska använda evidensbaserade instrument. 
Systematiska välfärdsbrott ska motverkas. 
  
Det är viktigt att arbetet mot felaktiga utbetalningar och fusk 
fortsätter. Risken är annars att resurser tas från de som allra mest 
behöver dem och istället går till att finansiera organiserad 
brottslighet. 
  
Arbetsmarknadsåtgärder 
Jobbtorg Stockholm fortsätter att vara huvudarenan för stadens 
arbetsmarknadsåtgärder, medan socialtjänsten i stadsdelarna hjälper 
individer med arbetsförberedande åtgärder. 
  
Många utrikesfödda kvinnor nås inte av samhällets 
integrationsinsatser. Det kan inte vara så att arbetsmarknadsåtgärder 
systematiskt nyttjas av män i större utsträckning och att kvinnor inte 
kommer i arbete eller egenförsörjning. Därför ska stadsdelarna 
särskilt fokusera på att stärka arbetet med insatser riktade mot 
kvinnor så att de får del av samhällets stöd. 
  
Stadsdelsnämndernas huvuduppgift är att i enlighet med stadens 
strategi för ar-betsmarknadsinsatser stötta personer med social 
problematik, fysisk och/eller psykisk ohälsa och erbjuda dem 
individuellt utformat stöd i syfte att höja aktivitetsnivån, stärka 
hälsan, motivera och förbereda inför en arbetsmarknadsinsats. 
  
Stadsdelarna har också en viktig uppgift att tillhandahålla feriejobb 
för stadens ungdomar. Feriejobb ger en första lön, referenser och en 
första kontakt med arbetsmarknaden. Arbete för ungdomar är också 
en viktig trygghets- och integrationsskapande åtgärd. För att fler 
ungdomar ska få en meningsfull fritid vill Liberalerna att det ska bli 
möjligt att få feriejobb även på helgerna. Den vägledande principen 
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för feriejobben är att de ska vara meningsfulla och ge viktiga 
erfarenheter inför ett kommande arbetsliv. 
  
I övrigt hänvisar vi till vår budgetreservation i 
kommunfullmäktige". 
  
  
Reservation 4 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och 
budget 2024 

2. Att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och 
budget utifrån Centerpartiets reservation i 
kommunfullmäktige 

3. Att därutöver anföra följande 
  
Verksamhetsplanen för Järva stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg och hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns 
en mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar 
stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
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insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för Stockholms 
stad kommande år. I vår budgetreservation i kommunfullmäktige 
finns bland annat en omfattande satsning på ytterstaden, ökade 
idrottsinvesteringar och en rad konkreta åtgärder för att Stockholm 
ska visa vägen inom miljö- och klimatområdet, inklusive mer 
resurser till skötsel av parker och grönområden och mer svensk mat 
på tallriken. 
  
Svensk ekonomi befinner sig i en lågkonjunktur som beräknas bestå 
under 2024. Centerpartiets budgetförslag ger utrymme för att höja 
blicken och satsa framåt, till skillnad mot den styrande majoriteten i 
Stockholm som reflexmässigt väljer att höja kommunalskatten, 
sänka stadens bostadsmål och helt verkar sakna en 
verklighetsförankrad åtgärdsplan för att nå stadens klimatmål. 
  
Centerpartiets budgetreservation matchar den styrande majoritetens 
höjda schabloner för Stockholms skolor. Däremot väljer vi att inte 
höja skatten. Och istället för att försena bostadsmål och inte göra 
tillräckligt för att nå klimatmålen gör vi tvärtom och satsar mer. Att 
lägga sig på rygg och hoppas att lågkonjunkturen blåser över är inte 
ansvarsfullt i det läge vi befinner oss i just nu. 
  
Centerpartiet behåller dagens skattesats i sin budget. Ändå satsas 
1,2 miljarder på skolan 2024 och Centerpartiet gör till skillnad mot 
den styrande majoriteten heller inga nedskärningar på Stockholms 
fritidshem. 
  
Vi har alltid stått på barnens, ungdomarnas och föreningslivets sida 
vilket aldrig varit tydligare än när man jämför vår budget med den 
styrande majoritetens. Vi har en eskalerande gängkriminalitet som 
kryper allt längre ner i åldrarna. Utöver att ge polisen de resurser de 
behöver och sätta in fler tidiga insatser från socialtjänsten satsar vi 
också direkt på barn, unga och föreningslivet. Dessutom görs en rad 
satsningar på miljö, klimat och bostäder. 
  
Centerpartiet fortsätter också att vara Stockholms enda gröna parti 
med förankring i verkligheten vilket krävs för att nå stadens redan 
uppsatta klimatmål. Även här presenterar vi konkreta åtgärder. 
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Stockholm ska vara en öppen stad med plats för nya stockholmare. 
Att människor från olika delar av världen ska få bosätta sig i 
Stockholm är en självklarhet, oavsett om det handlar om att fly 
undan konflikter och förtryck eller att söka lycka, familj och arbete. 
  
Vi står vid de svagas sida, alla människor lika rätt och lika värde är 
viktiga värderingar och att C vill främja humanism, 
medmänsklighet och inkludering. 
  
Centerpartiet är ett grönt, liberalt parti som vill skapa lika villkor för 
alla människor i hela Stockholm, i innerstaden och i förorter. Vår 
politik får fler i jobb och sänker skatter. Vi försvarar den liberala 
demokratin och humanistiska värderingar mot främlingsfientlighet 
och rasism och vill ge kraft åt varje människor. 
  
Stadsdelsnämnderna har genom medborgarkontoren och lokala 
föreningar ett viktigt ansvar för integration. Både civilsamhället och 
näringslivet har under lång tid saknats i Sveriges integrationspolitik. 
Under den gångna mandatperioden har Integrationspakten haft som 
mål att staden ska samarbeta med föreningar, företag och andra som 
vill bidra till bättre integration. I Järva finns det så många 
engagerade personer, engagerade mammor och pappor, engagerade 
civilsamhällesorganisationer som vill bidra till att lösa 
samhällsutmaningarna. 
  
Det är dags att gå längre och ge mer ansvar för integrationspolitiken 
till de som vill och kan vara en brygga in i det svenska samhället. 
Integrationsprojekt ska involvera både utrikesfödda och etablerade 
stockholmare. 
  
Klimatet är en ödesfråga som kräver kraftfulla åtgärder och hållbara 
reformer. Runt om i världen ser vi redan den globala 
uppvärmningens konsekvenser. Det är helt nödvändigt att minska 
de klimatpåverkande utsläppen. Det kräver att politiken tar modiga 
beslut, prioriterar det som verkligen ger resultat och sätter 
miljöfrågan högst på agendan. Exempelvis minskad klimatpåverkan 
genom matupphandling, utökade våtmarker för biologisk mångfald 
och bromsa klimatförändringarna, tredubblad solenergiproduktion 
under mandatperioden. Stockholmarna älskar sina grönområden 
både för rekreation och för motion. Centerpartiet vill förena 
storstadens puls med gröna, rofyllda miljöer. Därför vill vi slå vakt 
om grönområden och den stadsnära naturen. Stockholm ska vara en 
stad som är ett levande ekosystem. 
  
Centerpartiets förslag till budget 2024 världens bästa stad att bo och 
leva i, oavsett vilken stadsdel man bor i. Satsningarna ska ske i nära 
samarbete med övriga initiativ och löpande arbete för att stärka 
tryggheten, förbättra skolresultaten och ett bättre näringslivsklimat i 
hela staden, särskilt kopplat till arbetet att Stockholm inte ska något 
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utsatt eller särskilt utsatt område. I detta arbete ingår att fördela en 
fördubbling av medel för sociala investeringar. En viktig del är 
därutöver att staden ska revidera översiktsplanen. Järva Stadspark är 
en särskild satsning på Järva för fler bostäder, bättre kopplingar 
mellan stadsdelsområden, en upprustning av stadsmiljön, som 
inkluderar bättre städning, cykel- och gångvägar och belysning och 
mer kultur- och idrottsanläggning. 
  
Centerpartiet vill revidera markanvisningspolicyn för att anvisa en 
betydande andel bostäder för billigare boende, och ta ut ett lägre 
pris för dessa byggrätter. Staden bör i markanvisningar under 2024 
öronmärka en andel på minst 300 bostäder som upplåts till 
resurssvaga hushåll genom behovsprövning, så kallad ”social 
housing” i Järva och hela Stockholm. 
  
Centerpartiet vill främja en blandning av bostadsstorlekar och 
upplåtelseformer i hela staden, och arbeta för alternativa 
boendeformer som kooperativ hyresrätter, coliving, 
byggemenskaper och kollektivhus, samt markanvisa för ett 
pilotprojekt av hyrköpsmodellen i Järva och hela Stockholm. 
  
Nedan följer Centerpartiets konkreta satsningar för Järva och 
Stockholm: 
  
Klimat och miljö 

 Omställning av trafiken till el och cykel – dubblerad 
utbyggnad av laddinfrastruktur och satsning på heltäckande 
cykelvägnät 

 50 miljoner mer per år för klimatanpassningar 
 Miljözon klass 2 i hela innerstaden under 2024 

  
Bostäder 

 Bibehållet bostadsmål 
 Social housing – rikta en andel bostäder till resurssvaga 

hushåll 
  
Idrott och föreningsliv 

 Nytt särskilt föreningsstöd riktat till ytterstaden 
 Elva nya 11-spelsplaner i Stockholm 
 Öppna skolidrottshallarna – höjd ersättning till skolorna och 

pengar för lås och larm 
  
Centerpartiet vill: 

 Satsa på barn och unga med 1.2 miljarder på skolan i Järva 
och hela Stockholm. 

 Att alla skolidrottslokaler ska öppnas upp för 
föreningsidrotten efter skoltid. 
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 Kraftsamling för en trygg stad för att bekämpa kriminalitet i 
hela staden.  

 Sommarjobb för unga redan från 13 år, i samarbete med 
arbetsmarknadsnämnden genomföra ett pilotprojekt med 
sommarjobb till åldersgruppen 13–15 år i ytterstaden (EÅV, 
Farsta, Hässelby-Vällingby, Järva, Skarpnäck, Skärholmen) 
och beakta ordinarie prioriteringsgrunder i detta. 

 I samverkan med arbetsmarknadsnämnden säkerställa att 
fler ungdomar ges möjlighet att feriejobba i ett annat 
stadsdelsområde än där de bor. 

 Utveckla integrationspakten och höja målen för förmedlade 
anställningar och praktikplatser hos partnerföretagen. 

 Mer av arbetsmarknadsinsatserna ska bedrivas med eller av 
civilsamhället och sociala företag i Järva och hela 
Stockholm. 

 Vara pådrivande i arbetet för att förbättra och påskynda 
etablering och inkludering i samhället för nyanlända, särskilt 
boende i stadens genomgångsbostäder, genom samarbete 
med civilsamhälle, näringsliv samt arbetsförmedlingen och 
andra statliga myndigheter. 

 Genom Welcome House samla stadens verksamheter och 
andra aktörer som möter nyanlända på ett tydligt sätt. 

 Stärka samverkan mellan Welcome House och 
Integrationspakten för att fler nyanlända så tidigt som 
möjligt ska komma i kontakt med stadens civilsamhälle och 
föreningsliv. 

 Utöka uppsökandet av kvinnor som står långt från 
arbetsmarknaden och utveckla insatser som kortar vägen till 
arbete för dessa personer. 

 Säkerställa att nyanlända informeras om rätten till 
föräldraledighet och pappamånader i syfte att fler utrikes 
födda kvinnor ska närma sig arbetsmarknaden. 

 Samverkan med civilsamhällesorganisationer ska prioriteras 
och främjas i Järva. 

 Främja fler laddstationer i Järva så som i hela staden. 
 Främja klimatsmarta måltider i förskolor, skolor och 

äldreboende i Järva. 
 Främja fossilfria tjänstebilar för Stockholm stads 

verksamheter i Järva. 
 Att ställa klimatkrav i alla upphandlingar där det fungerar 

och när det är möjligt. 
 Ställa högre krav på energieffektivisering av byggnader vid 

nybyggnation eller större renoveringar i Järvaområdet. 
 Att det ska vara lättare för privatpersoner, 

bostadsrättsföreningar, fastighetsägare och företag att 
investera i solpaneler och gröna tak genom att minska 
regelhinder. 
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 Att Järva ska bidra till att Stockholms stad ökar sina 
satsningar på minusutsläpp för att möjliggöra en 
klimatpositiv stad. 

 Införa målet om 3-30-300 för att öka antalet träd i 
Stockholm som innebär att alla stockholmare ska kunna se 
minst tre träd från sitt hem, sin skola och sin arbetsplats, 
stadskvarter ska ha minst 30 procent trädkrontäckningsgrad, 
och stockholmarna ska ha som längst 300 meter till ett 
grönområde. 

 Värna stadens parker och grönområden och mer resurser till 
skötsel, bland annat med målet att dubblera antalet träd i 
staden. 

 Rusta upp eftersatta bostadsområden. Reviderad 
översiktsplan där staden byggs ihop och där segregation 
motverkas genom fler naturliga mötesplatser samt en mix av 
boendeformer och lägenhetsstorlekar. 

 Tillgängliggöra grönområden, upprustning av lokala 
centrum och investeringar i stadsmiljön. 

 Verka för att tvärbanan förlängs med en ny sträckning från 
Kista, genom Tensta och Rinkeby, och slutligen till 
Vällingby, i samarbete med Region Stockholm och andra 
berörda aktörer 

 Tillsammans med stadsbyggnadsnämnden, Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd, Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd och 
Stockholm Business Region AB stärka förutsättningarna för 
framförallt arbetsplatser och företagande inom Järva bidra i 
arbetet med att stärka förutsättningarna för arbetsplatser och 
företagande inom ramen för Växla upp Stockholm. 

 Att verka för och främja en blandning av bostadsstorlekar 
och upplåtelseformer i hela staden där målet för 
nyproduktion är att det ska råda en balans med lika delar 
hyresrätter i Järva. 

 Samarbete med civilsamhälle och nära samverkan mellan 
skola, socialtjänst och polis. 

 Utökat och tidigt förebyggande arbete avseende både barn 
och föräldrar. 

 Kunskapsresultat i fokus för att fortsätta öka andelen elever 
som klarar skolan. 

 Utöka det uppsökande arbetet med stadsdelsmammor. 
 Ge långtidsarbetslösa kompletterande stöd för att snabbt 

komma i arbete. 
 Att erbjuda ungdomar feriejobb under sommar-, höst- och 

vinterlov. 
 Tillsammans med idrottsnämnden anlägga värmeslingor 

under Rinkeby BP eller bygga tält över planen för att 
möjliggöra vinterträning. 

 Tillsammans med berörda nämnder anlägg tre 
trafiklekplatser i Stockholm t.ex. på Järvafältet. 
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 Tillsammans med berörda nämnder arbeta uppsökande mot 
nyanlända för att få dem aktiva i föreningslivet. 

 Att verka för att ta fram ett nytt bidragsstöd till föreningar 
verksamma i ytterstaden, som t.ex. möjliggör att bedriva 
nattfotboll. 

 Utveckla arbetet med nattfotboll tillsammans med 
civilsamhällesorganisationer och andra relevanta externa 
aktörer. 

 Att verka för att tillsammans med fastighetsnämnden, 
utbildningsnämnden och SISAB öppna upp de 35 
skolidrottslokaler som idag inte är bokningsbara via stadens 
bokningssystem. 

 Att samverka för att tillsammans med fastighetsnämnden 
utveckla Knutby bollplan med bland annat en klubbstuga, 
nytt konstgräs, tillgänglighetsanpassade toaletter, en kiosk 
samt bättre omklädningsrum och läktare. 

 Tillsammans med fastighetsnämnden utreda möjligheterna 
till att bygga en 7-spelsplan intill den befintliga planen på 
Knutby bollplan. 

 Att verka för att tillsammans med idrottsnämnden utreda 
möjligheterna till att bygga en 7-spelsplan intill den 
befintliga planen på Knutby bollplan. 

 Att tillsammans med berörda nämnder verka för att öka 
antalet träd i staden och ersätta varje träd som fälls med 
minst två nya samt införa 3-30-300-regeln som norm i 
stadens stadsplanering för att alla stockholmare ska ha nära 
till träd och grönområden. 

 Arbeta för att utvidga arbetet med projektet Trefas i Järva 
och till flera delar av staden 

 Att verka för att arbetsmarknadsnämnden och genom 
Welcome House erbjuda nyanlända, både kommunanvisade, 
egenbosatta och deras anhöriga, en väg in och ett likställigt 
initialt stöd. 

 Att verka för att berörda nämnder och bolagsstyrelser 
anlägga tre trafiklekplatser i Stockholm, förslagsvis i 
Järvaområdet, Vårberg och Årstafältet eller ovanpå öppna p-
hus i lämpliga lägen. 

 Att verka för att relevanta nämnder tillsammans med Region 
Stockholm prioritera busstrafiken i hela staden genom till 
exempel fler busskörfält, bättre trafikövervakning och ökad 
prioritering i trafiksignaler, till exempel Buss 179. 

 Använda Kista som testplats för utveckling av 
framkomlighet 

 Att tillsammans med medborgarna genomföra 
trygghetsvandringar i Järva för att identifiera otrygga platser 
och utifrån dem ta fram en åtgärdsplan för att öka 
tryggheten. 
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 Att samverka och stötta civilsamhället som gör stora insatser 
för att skapa trygghet, exempelvis nattvandrande föräldrar. 

 Fortsatt utveckla och intensifiera arbetet med 
platssamverkan och platsaktivering på prioriterade platser 
eller områden och vara sammankallande part i samverkan. 

 Öka fokus på att förhindra rekrytering till kriminella 
nätverk. 

 Utöka samarbetet med avhopparverksamheter och 
Kriminalvården. 

 Tillse informationsinsatser kring stöd och hjälp riktat mot 
hemlösa och individer drabbade av våld i nära relationer. 

 Aktivt samverka med lokalt näringsliv för att gemensamt 
skapa en attraktiv och trygg närmiljö samt föra dialog med 
medborgare och lokalsamhälle. 

 Säkerställa att det finns en upphandlingsansvarig som har en 
dialog med företagen, sociala företag och verka för 
hållbarhetskrav i upphandlingar där det är relevant och 
möjligt. 

 Prioritera arbetet med att stödja barns och ungdomars 
skolgång, med fokus på skolnärvaro och kunskapsresultaten. 

 Prioritera kvinnors etablering på arbetsmarknaden, till 
exempel genom uppsökande arbete, information och 
lotsning till arbetsmarknadsinsatser. 

 Samverka både inom staden och externt med näringsliv och 
civilsamhälle för att nyanlända ska etableras snabbt på 
arbetsmarknaden. 

 Bidra till ökad tillit till myndigheter och att fler nås av 
samhällets insatser genom samarbete med civilsamhället och 
uppsökande arbete, bland annat genom stadsdelsmammorna. 

 Samarbeta med civilsamhällesorganisationer samt stödja 
arbetsmarknadsnämndens verksamheter och aktiviteter i 
arbetet med nyanländas etablering och inkludering i 
samhället. 

 Tillsammans med civilsamhället skapa aktiviteter där 
människor med olika bakgrund och livssituation kan mötas i 
syfte att bygga tillit mellan människor. 

 Arbeta uppsökande gentemot det civila samhället för att 
fånga upp små aktörer samt idéer och initiativ från 
medborgarna genom samarbete med stadsdelsmammor öka 
andelen inskrivna barn i förskola i områden där 
inskrivningsgraden är låg, med fokus på områden som är 
mindre socioekonomiskt gynnsamma. 

 Samarbeta för att underlätta för närvaron av kultur i det 
offentliga rummet, med fokus på Järva. 

 Tillsammans med berörda nämnder bevara och rusta upp 
existerande parker samt verka för att anlägga fler parker i 
Järva. 
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 Samverka med och uppdra åt ideella föreningar och 
frivilliga försvarsorganisationer att öka kunskapen bland 
allmänheten hur de kan klara sin egen försörjning av mat, 
vatten och värme under sju dagar. 

 Utveckla samverkan med högkvalitativa och innovativa 
externa utförare för att säkerställa valfrihet och ett brett och 
varierat utbud för stockholmarna samt hög kvalitet i 
välfärdens kärnverksamheter. 

 Verka för att minst två gånger under året servera viltkött på 
stadens förskolor och äldreboenden. 

  
Centerpartiet är ett parti med rötterna i landsbygden så vi vet att 
stad och land måste gå hand i hand. Vi vet att landsbygden mår bra 
av att städerna växer och att städer mår bra om landsbygden får 
blomstra. De gröna näringarna förser staden med mat, förnybar 
energi och byggnadsmaterial. Centerpartiet kämpar för hållbar mat 
som är sund och säker. Vi vill att Stockholms stad serverar en ökad 
andel närproducerad och ekologisk mat som är fri från skadliga 
kemikalier och tillsatser på våra skolor och till våra äldre. 
  
Trygghet 
Stadsdelsnämnderna har en central roll i stadens trygghetsarbete och 
ska prioritera och lokalt leda arbetet med att nå målet om att inte ha 
något särskilt utsatt eller utsatt område inom Stockholms stad. 
Stödinsatser till barn och unga ska komma in direkt när det finns 
misstanke om att de riskerar att hamna i kriminalitet och stöd till 
föräldrarna ska erbjudas. Det ska finnas lokala förebilder och 
attraktiva alternativ till kriminalitet. En kombination av akuta 
insatser som stoppar det dödliga våldet nu och långsiktiga 
systemförändrande utvecklingsprocesser är avgörande för att få 
bukt med de problem som finns. Arbetet måste vara uthålligt och 
sträcka sig längre än en mandatperiod. 
  
Inkludering genom jobbmöjligheter för personer som står långt från 
arbetsmarknaden, satsningar för skolan och fritidsgårdar som skapar 
framtidsmöjligheter för ungdomarna. C vill därför satsa på tidiga 
insatser i skolan, ungdomsgårdar och idrott, Att fler unga, kvinnor 
och nyanlända ska ha möjlighet att komma in på arbetsmarknaden, 
det är detta som kan bryta segregationen och ungdomskriminalitet. 
  
Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm 
som håller ihop. Det är vår politik som ger de bästa 
förutsättningarna att göra visionen om det öppna, företagsamma, 
gröna, trygga och innovativa Stockholm till verklighet. 
  
Förskola, barn och fritid: 
Det måste finnas en stor valfrihet i barnomsorgen och bra 
information om valmöjligheterna så att det blir lättare att välja en 
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förskola som passar familjen och barnet bäst. Flera och småskaliga 
alternativ berikar utbudet av förskola i staden. 
  
Vi vill stärka personalen i förskolan i Järva. Fler barnskötare ska 
kunna vidareutbilda sig till förskollärare. Förskolans personal ska få 
större inflytande över lokaler och förskolegårdar. Alla stadens 
förskolor ska ha tillgång till social- och specialpedagogisk 
kompetens. 
  
Särskilt viktigt är att öka inskrivningsgraden i förskola och 
därigenom kan fler utrikesfödda kvinnor komma i arbete. Vi satsar 
på fler introduktionsförskolor och har särskilda uppdrag om att 
uppmuntra fler pappor att vara föräldralediga, exempelvis genom 
riktad öppen förskola. 
  
För att alla barn ska lära sig om matens väg från jord till bord ska 
förskolorna ha tillgång till egna odlingslotter. Andelen 
närproducerad mat och viltkött ska öka, det gynnar både barnen och 
en god livsmedelsproduktion och högre självförsörjningsgrad i 
Stockholmsregionen. Inflationen har dessutom drivit upp 
matpriserna 
  
Fritid: 
Sommarkolloverksamheten har svårt att nå de barn som behöver 
den mest. Söktrycket från Södermalm är mångdubbelt högre än från 
t.ex. Rinkeby-Kista. En omfördelning av tilldelade kolloplatser 
kommer att ske till förmån för ytterstaden. Men för föräldrar utan 
egen kolloerfarenhet kan det kännas främmande att deras barn 
deltar i sådan verksamhet. För att locka fler barn från familjer utan 
kolloerfarenhet vill vi låta dem bekanta sig med verksamheten 
genom familjekollo och prova på-kollo. 
  
Arbetsmarknad: 
Vi vet att det är i växande företag som nya jobb skapas. Majoriteten 
tror, precis som förra mandatperioden de styrde, att det går lika bra 
om staden skapar egna visstidsanställningar till de som står utanför 
arbetsmarknaden. Utan en näringslivsfrämjande politik generellt så 
blir det inga nya jobb. Vi vill bland annat införa näringslivsråd i alla 
stadsdelar för att ha nära dialog och samverkan med företag. 
  
Men för de som faktiskt har hamnat mellan stolarna, vilket är lätt 
hänt i byråkratins Sverige, eller behöver stöd för att kunna stå till 
arbetsmarknadens förfogande och komma i arbete, ska stadens 
Jobbtorg vara effektivt och arbeta individuellt med kortaste vägen 
till jobb för alla. 
  
Centerpartiet vill: 

 Dubblerade resurser för insatser till kvinnor som står långt 
från arbetsmarknaden. 
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 Fler stadsdelsmammor – det är dels en arbetsmarknadsinsats 
i sig och dels viktigt arbete för att nå kvinnor (och män) som 
står långt från arbete. Fler introduktionsförskolor och riktat 
dit de behövs. 

 Stärka samarbetet med näringslivet inom både jobbtorg och 
komvux. Det är avgörande för Stockholmstillväxt och för att 
fler ska få jobb att de som står utan arbete söker de 
utbildningar som faktiskt leder till jobb, samt att 
utbildningarna innehåller det som krävs av de som ska 
anställa. 

 Reformera SFI med fler yrkespaket och utvecklad 
yrkesvägledning som leder till jobb. 

 Att ställa sysselssättningskrav i upphandlingar där det 
fungerar och när det är möjligt för att skapa jobb för 
personer som står utanför arbetsmarknaden. 

 Samarbete med civilsamhället i arbetsmarknadsinsatserna – 
till exempel som vi gjorde under förra mandatperioden när 
vi upphandlade Stadsmissionen och Yalla Rinkeby för 
arbetsträning. 

 Att skapa fler möjligheter för sommarjobb för ungdomarna i 
Järva". 
 
  

  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/642-1 (Godkänd - R 1) Verksamhetsplan 2024 
för Järva stadsdelsnämnd 

 JÄRVA 2023/642-2 Bilaga 1 Blankettset Järva 2024 
 JÄRVA 2023/642-12 Bilaga 5 System for intern kontroll 

Järva 2024 
 JÄRVA 2023/642-13 Bilaga 4 Plan för upphandling Järva 

2024 
 JÄRVA 2023/642-14 Bilaga 3 Ansökan om 

budgetjusteringar 
 JÄRVA 2023/642-15 Bilaga 2 Kompetensförsörjningsplan 

Järva 2024 
 JÄRVA 2023/642-3 Bilaga 14 Geriatrik - förhållningssätt 

prio 5 
 JÄRVA 2023/642-4 Bilaga 13 Aktion livräddning prio 4 
 JÄRVA 2023/642-5 Bilaga 12 Psykisk ohälsa - kris prio 3 
 JÄRVA 2023/642-6 Bilaga 11 Verksamhetsförlagd 

utbildning i svenska prio 2 
 JÄRVA 2023/642-7 Bilaga 10 Geriatrik prio 1 
 JÄRVA 2023/642-8 Bilaga 9 Internprislista äldreomsorg och 

funktionsnedsättning 
 JÄRVA 2023/642-9 Bilaga 8 Ledningens genomgång Järva 

stadsdelsförvaltning 2023 
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 JÄRVA 2023/642-10 Bilaga 7 Lägesbild 2023 
samverkansöverenskommelse Järva 

 JÄRVA 2023/642-11 Bilaga 6 Väsentlighets- och riskanalys 
samt internkontrollplan Järva 2024 
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§ 5 
Etablering av Tekniska Museets filial i Tensta  
Samverkansavtal med kulturförvaltningen 
JÄRVA 2023/689 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna 
avtal med kulturförvaltningen rörande ekonomiskt stöd om 2 mkr 
för projektering under 2023 i syfte att Tekniska museet etablerar en 
filial i Tensta. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under hösten 2023 har dialog förts mellan Stiftelsen Tekniska 
Museet, kulturförvaltningen, Järva stadsdelsförvaltning, 
Gålöstiftelsen och Hemsö Fastighets AB rörande etablering av en 
filial av Tekniska museet i Tensta i en del av tidigare Tensta 
gymnasium. Stadsdelsförvaltningens utgångsläge i dialogen har 
varit att en etablering av museiverksamhet som särskilt riktar sig till 
barn och unga i stadsdelsområdet skulle vara gynnsam för 
stadsdelsområdet och stadsdelen Tensta och ligger väl i linje med 
stadens satsning Fokus Järva. Kulturförvaltningen bedömer att 
Tekniska museet har goda förutsättningar att etablera och driva en 
filial i Tensta. Samverkande parters dialog under hösten 2023 har 
lett ett förslag om samverkansavtal mellan Järva 
stadsdelsförvaltning och kulturförvaltningen rörande ekonomiskt 
stöd till etableringen där Järva stadsdelsnämnd föreslås gå in med 2 
mkr för 2023. Kulturförvaltningen går fram till kulturnämnden med 
ett ärende där förvaltningen föreslår att nämnden beviljar ett 
flerårigt stöd om totalt 5 mnkr till Tekniska museet för projektering 
och etablering av filial i Tensta. Förvaltningen föreslår att nämnden 
ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna Samverkansavtal kring 
kulturetableringar med kulturförvaltningen enligt bilaga 1. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1409136 (Godkänd - R 1) Samverkansavtal med 
kulturförvaltningen 

 1406581 Bilaga 1 Utkast Samverkansavtal Järva SDN och 
kulturförvaltningen 
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§ 6 
Förslag till överenskommelser om idéburet offentligt 
partnerskap 2024  
JÄRVA 2023/659 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 

teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Fryshuset samt avsätter 1 378 000 kr för verksamheten 
inom IOP 

2. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Husby Konst & Hantverksförening samt avsätter 
324 000 kr för verksamheten inom IOP 

3. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Kista Sports Club KFUM samt avsätter 1 312 000 kr 
för verksamheten inom IOP 

4. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Löparakademin samt avsätter 570 000 kr för 
verksamheten inom IOP 

5. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Rinkeby Folkets Hus samt avsätter 2 150 000 kr för 
verksamheten inom IOP 

6. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Somaliska Föräldrar och Modersmålsförening samt 
avsätter 500 000 kr för verksamheten inom IOP 

7. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med IOGT-NTO Spånga samt avsätter 390 000 kr för 
verksamheten inom IOP 

8. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Studiefrämjandet Stockholm Gotland samt avsätter 
1 112 000 kr för verksamheten inom IOP 

9. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Kvinnocenter i Tensta Hjulsta samt avsätter 365 000 kr 
för verksamheten inom IOP 

10. Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
teckna överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
med Verdandi Tensta samt avsätter 845 000 kr för 
verksamheten inom IOP 
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Sammanfattning av ärendet  
Under 2023 har nämnden haft pågående samarbeten med tolv 
idéburna aktörer inom ramen för IOP. Elva av dessa har 
giltighetstid fram till årsskiftet 2023/2024, ett har giltighetstid fram 
till årsskiftet 2024/2025. 
 
Under oktober och november har förvaltningen träffat de elva 
föreningar och stiftelser som är parter i nämndens IOP och vars 
överenskommelser avslutas vid årsskiftet 2023/2024. Mötena har 
syftat till att föra en dialog kring innehållet i de olika 
överenskommelserna och arbeta fram ett förslag på nya 
överenskommelser för 2024. Dialogen med en av de föreningar som 
nämnden har haft ett IOP med, Grannstöd Spånga-Tensta, mynnade 
ut i att föreningen utifrån givna förutsättningar inte har möjlighet att 
ingå IOP under 2024. Övriga föreningar och stiftelser har ställt sig 
positiva till en fortsättning under kommande år. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelser för 2024 med följande 
idéburna parter: Fryshuset, Husby Konst & Hantverksförening, 
Kista Sports Club KFUM, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus, 
Somaliska Föräldrar och Modersmålsförening, IOGT-NTO Spånga, 
Studiefrämjandet Stockholm Gotland, Kvinnocenter i Tensta 
Hjulsta samt Verdandi Tensta. 
 
  
Jäv 
Elvir Kazinic (S), Nassir Abdullahi Ali (S) och Fadumo Dahir Igal 
(S) anmälde jäv och lämnade lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande: 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelser för 2024 med följande 
idéburna parter: Fryshuset, Husby Konst & Hantverksförening, 
Kista Sports Club KFUM, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus, 
Somaliska Föräldrar och Modersmålsförening, IOGT-NTO Spånga, 
Studiefrämjandet Stockholm Gotland, Kvinnocenter i Tensta 
Hjulsta samt Verdandi Tensta. 
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Centerpartiet ser positiv på detta eftersom samarbete med idéburna 
aktörer och civilsamhällesorganisationer är mycket viktigt för 
Centerpartiet då de kan erbjuda så många mervärden till invånarna i 
Järva. De har många gånger bidragit med olika lösningar för att 
möta utmaningarna vi står inför i området. Deras aktiviteter och 
insatser oftast riktas till många av prioriterade målgrupperna i 
området så som ungdomar, barn, kvinnor, äldre och nyanlända. 
Samverkan med idéburna aktörer kan handla om idrottsinsatser, 
arbetsmarknadsinsatser för egen försörjning, läxhjälp, 
studiefrämjande mm. 
  
IOP är i en gråzon och det är oftast svårt att avgöra om det inte 
finns en marknad som andra leverantörer skulle också kunna 
erbjuda samma insatser precis som det lyfts i förslagen. 
  
Det finns många andra sätt att samarbeta med 
civilsamhällesorganisationer inom ramen för tydliga lagar till 
exempel inom ramen för en reserverad upphandling. En reserverad 
upphandling innebär att det är bara vissa leverantörer-  idéburna 
aktörer som får delta i den upphandlingen. Det gäller leverantörer 
eller idéburna aktörer som annars skulle ha svårt att konkurrera om 
kontraktet. 
  
Reserverade upphandlingar är en möjlighet inom ramen för Lagen 
om offentlig upphandling (LOU). Syftet är att företag och andra 
organisationer så som idéburna aktörer som sysselsätter personer 
som står långt från arbetsmarknaden ska kunna ges positiv 
särbehandling. 
  
Detta för att organisationer som verkar för social och yrkesmässig 
integration lättare kan göra affärer med det offentliga, ges dessa 
organisationer möjligheter att växa och bidra till hållbar utveckling 
genom sysselsättning för utsatta individer. Det ger också 
långsiktighet att planera sin verksamhet och organisering av 
aktiviteterna även för organisationerna som vinner en reserverad 
upphandling under den tiden man har kontraktet. Den typen av 
långsiktighet gynnar också invånarna som ta del av dessa insatser. 
  
Sedan den 1 januari 2023 finns det också en särskild möjlighet att 
reservera deltagandet i upphandling av vissa tjänster för bara 
idéburna organisationer. Endast idéburna organisationer som 
uppfyller vissa krav tillåts delta i den typen av upphandlingen. 
  
Detta innebär att reserverad upphandling är att deltagandet i en 
upphandling reserveras till vissa leverantörer. Eftersom det finns två 
olika sätt att göra reserverad upphandling inom ramen för lagen vill 
Centerpartiet uppmuntra förvaltningen att genomföra fler 
reserverade upphandlingar för att främja den typen av samverkan 
med idéburna organisationer då det är tydligare inom ramen för 
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gällande lagar och kan ge långsiktiga förutsättningar för båda 
idéburna organisationer samt individerna som deltar i deras 
aktiviteter". 
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/659-11 (Godkänd - R 1) Förslag till 
överenskommelser om idéburet offentligt partnerskap 2024 

 JÄRVA 2023/659-1 Bilaga 1 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Fryshuset 

 JÄRVA 2023/659-2 Bilaga 2 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Husby Konst & Hantverksförening 

 JÄRVA 2023/659-3 Bilaga 3 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Kista Sports Club KFUM 

 JÄRVA 2023/659-4 Bilaga 4 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Löparakademin  

 JÄRVA 2023/659-5 Bilaga 5 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Rinkeby Folkets Hus 2024 

 JÄRVA 2023/659-6 Bilaga 6 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Somaliska Föräldrar och 
Modersmålsförening 

 JÄRVA 2023/659-7 Bilaga 7 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och IOGT-NTO Spånga 2024  

 JÄRVA 2023/659-8 Bilaga 8 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Studiefrämjandet Stockholm Gotland 

 JÄRVA 2023/659-9 Bilaga 9 - Förslag till överenskommelse 
om idéburet offentligt partnerskap mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 

 JÄRVA 2023/659-10 Bilaga 10 - Förslag till 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap mellan 
Järva stadsdelsnämnd och Verdandi Tensta 
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§ 7 
Återrapportering av föreningsbidrag 2022 - AIF Kista  
JÄRVA 2023/537 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner inte föreningen AIF Kistas 

återrapportering av föreningsbidrag för 2022. 
2. Järva stadsdelsnämnd återkräver beviljat föreningsbidrag om 

90 000 kr från föreningen AIF Kista. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beviljade föreningen AIF Kista 
90 000 kr i föreningsbidrag för 2022. Järva stadsdelsnämnd har 
skjutit upp ställningstagandet om att godkänna återrapporteringen 
om föreningsbidrag för 2022 för föreningen AIF Kista. 
Förvaltningen har gett föreningen möjlighet att inkomma med 
erforderliga handlingar till 13 november 2023 för att ta upp frågan 
om återrapporteringen på decembernämnden. Föreningen har inte 
inkommit med det som efterfrågats. I tjänsteutlåtandet redogör 
förvaltningen för inkomna handlingar och kontakter med 
föreningen. Förvaltningen föreslår att nämnden inte godkänner 
föreningens återrapportering för 2022 och återkräver det beviljade 
beloppet om 90 000 kr utifrån brister i den ekonomiska 
redovisningen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/537-5 (Godkänd - R 1) Återrapportering av 
föreningsbidrag 2022 - AIF Kista 

 JÄRVA 2023/537-4.1 Bilaga 1 Ansökan om föreningsbidrag 
för verksamhetsåret 2022 

 JÄRVA 2023/537-4.5 Bilaga 2 A°terrapporteringsblankett 
2022 

 JÄRVA 2023/537-4.6 Bilaga 3 Skriftlig redogörelse från 
AIF Kista 

 JÄRVA 2023/537-4.7 Bilaga 4 Fakturor 
 JÄRVA 2023/537-4.8 Bilaga 5 Ekonomiredovisning för AIF 

Kista 2022 
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 JÄRVA 2023/537-4.2 Bilaga 10 Spontanfotboll i Järva 2022 
 JÄRVA 2023/537-4.3 Bilaga 11 Copa el clasico 
 JÄRVA 2023/537-4.4 Bilaga 12 Utflykter i Järva 2022 
 JÄRVA 2023/537-4.9 Bilaga 6 Kontoutdrag för de kostnader 

som är relaterade till föreningsbidraget 2022  
 JÄRVA 2023/537-4.10 Bilaga 7 Revisionsberättelse för 

2022 
 JÄRVA 2023/537-4.11 Bilaga 8 Årsmötesprotokoll för AIF 

Kista 
 JÄRVA 2023/537-4.12 Bilaga 9 Foto, filmning och 

redigeringskurs i Järva 2022 
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§ 8 
Inrättande av förskola på Kista Äng  
JÄRVA 2023/333 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

genomförande av en ny förskola om fyra avdelningar inom 
Kista Äng. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker att kommunstyrelsens ekonomi 
och trygghetsutskott, KSEKTU, godkänner genomförandet 
av en ny förskola om fyra avdelningar inom Kista Äng. 

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att hyra in 
förskolelokal av Kista Backe AB till en årshyra första året 
om 1 985 000 kronor under förutsättning att ekonomi- och 
trygghetsutskottet godkänner inhyrningen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kista är inne i en expansiv fas, vilket innebär att fler förskoleplatser 
behöver tillskapas. Förvaltningen har, i dialog med 
Exploateringskontoret, Stadsbyggnadskontoret och Kista Backe 
AB, tagit fram förslag för tillskapande av en förskola om fyra 
avdelningar i Kista Backe ABs kvarter på Kista Äng till en årshyra 
första året om 1 985 000 kr. Verksamhetsstart bedöms ske i januari 
2026. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/333-1 (Godkänd - R 1) Ny förskola Kista Äng 
- genomförandebeslut 
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§ 9 
Revidering av delegationsordning för Järva 
stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2023/4 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens förslag till 
införandet av ändringar i delegationsordningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen har sett över behovet av att ändra i 
delegationsordningen till sakinnehåll och formalia. Senaste ändring 
av delegationsordningen beslutades av stadsdelsnämnden den 19 
juli 2023. 
Ändringarna följer av ny lagstiftning, upptäckta felaktigheter och 
behov av förtydliganden. I förslaget ingår även formaliaändringar 
av redaktionell karaktär. 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/4-8 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordningen 2023 

 JÄRVA 2023/4-7 Bilaga 1 - Förslag till reviderad 
delegationsordning 
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§ 10 
Ansökan om statsbidrag för verksamhet med personligt 
ombud 2024  
JÄRVA 2023/653 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner redovisning för 2023 samt ansökan 
om statsbidrag för 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet innehåller en redovisning av verksamhet med personligt 
ombud i Rinkeby-Kista samt Spånga-Tensta stadsdelsområden för 
2023 samt en ansökan om medel för två personliga ombud 2024 för 
Järva stadsdelsförvaltning till Länsstyrelsen i Stockholms län. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/653-4 (Godkänd - R 1) Ansökan om 
stadsbidrag för verksamhet med personligt ombud 2024 

 JÄRVA 2023/653-1 Bilaga 1 - Ansökan om statsbidrag för 
verksamhet med personligt ombud 2024 

 JÄRVA 2023/653-2 Bilaga 2 - Redovisning av verksamhet 
med personligt ombud 2023 Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning 

 JÄRVA 2023/653-3 Bilaga 3 - Redovisning av verksamhet 
med personligt ombud 2023 Spånga-Tensta 
Stadsdelsförvaltning 
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§ 11 
Skrivelse om att göra skolidrottslokaler bokningsbara via 
stadens bokningssystem  
JÄRVA 2023/454 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Patrick Amofah m.fl (C) beskriver att invånares och föreningars 
möjligheter att nyttja skolans idrottslokaler är kraftigt begränsade i 
hela staden och även i Järva. Skribenterna undrar hur Järva 
stadsdelsförvaltning framledes tänker trycka på i arbetet för att 
öppna upp skolidrottlokaler i stadsdelsområdet? 
Förvaltningen instämmer i att det är viktigt med ett effektivt 
lokalutnyttjande och att skolornas idrottslokaler kan nyttjas av 
invånare och föreningsliv. Förvaltningen kommer i samverkan med 
berörda fackförvaltningar och bolag fortsätta arbetet med att 
tillgängliggöra lokaler i Järva för föreningsliv, kulturverksamheter 
idrott och andra verksamheter. När det gäller skollokalerna, 
välkomnar förvaltningen uppdraget som finns i budget 2024. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/454-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse om att göra 
skolidrottslokaler bokningsbara via stadens bokningssystem 

 JÄRVA 2023/454-1 Skrivelse om att göra skolidrottslokaler 
bokningsbara via stadens bokningssystem 
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§ 12 
Månadsrapport till nämnden i december 2023  
JÄRVA 2023/190 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 
Medborgarförslag om fler aktiviteter för barn och unga i 
Husby  
JÄRVA 2023/423 
 

Beslut  
Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden delvis bifaller 
medborgarförslaget i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I september inkom ett medborgarförslag om fler aktiviteter för barn 
och unga i Husby. Nämnden gav förvaltningen i uppdrag att bereda 
förslaget. 
Medborgarförslaget innefattar att Fritidsbiblioteket och Husby gård 
ska bistå med att ansvara för bokning av tennis- och 
beachvolleyytorna ovanför Husby gård samt att Fritidsbiblioteket 
ska låna ut tillhörande material och utrustning och stödja barn och 
unga i att lära sig sporterna. 
Förvaltningen välkomnar medborgarförslaget om utökad 
tillgänglighet. Målsättningen för Fritidsbiblioteket framöver är 
utifrån medborgarförslaget att invånarna ska kunna låna fullständig 
tennisutrustning och över lite längre tid för att tillmötesgå en ökad 
tillgänglighet. 
Förvaltningen har i nuläget samverkan med föreningslivet och avser 
att pröva möjligheten att utöka den för att tillgodose invånares 
önska om särskild kompetens inom olika idrotter och 
fritidsaktiviteter. 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden delvis bifaller 
medborgarförslaget i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/423-5 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag Fler 
aktiviteter för barn och unga i Husby 

 JÄRVA 2023/423-1.1 Medborgarförslag om fler aktiviteter 
för barn och unga i Husby 
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§ 14 
Medborgarförslag gällande att tillskapa en bemannad 
parklek i Husby  
JÄRVA 2023/520 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden delvis bifaller 
medborgarförslaget och uppdrar till förvaltningen att lägga in en 
aktivitet i kommande års budget 2024 som innebär att kartlägga 
förutsättningar och budget för att inrätta en parklek i norra Järva. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har mottagit ett medborgarförslag om att 
utveckla en bemannad parklek Husby. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden delvis beviljar 
medborgarförslaget och uppdrar till förvaltningen att lägga in en 
aktivitet i kommande års budget 2024 som innebär att kartlägga 
förutsättningar och budget för en parklek i norra Järva. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/520-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
gällande att tillskapa en bemannad parklek i Husby 

 JÄRVA 2023/520-1.1 Bilaga 1 - Medborgarförslag gällande 
att tillskapa en bemannad parklek i Husby 

 JÄRVA 2023/520-4 Bilaga 2 -Ny parklek i Husby - 
Inriktningsärende 2017 

 JÄRVA 2023/520-5 Bilaga 3 - Genomförandeärende 2018 
 JÄRVA 2023/520-6 Bilaga 4 - Porgramhandling 
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§ 15 
Betänkandet - Ökat informationsflöde till 
brottsbekämpningen – En ny huvudregel (SOU 2023:69)  
JÄRVA 2023/572 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har för yttrande remitterat remiss Ökat 
informationsflöde till brottsbekämpningen – En ny huvudregel, till 
Järva stadsdelsnämnd. I utredningen presenteras förslag på 
förbättrade möjligheter till informationsutbyte mellan 
brottsbekämpande myndigheter och bland annat socialtjänsten. 
Förslag är att bestämmelserna ska träda i kraft den 1 januari 2025. 
De delar av utredningen som bedöms ha störst bäring på 
socialtjänstens verksamheter är förslag om skyldighet för 
socialtjänsten att lämna ut kontaktuppgifter till brottsbekämpningen, 
förslag att kommuner ska bli skyldiga att lämna ut uppgifter till de 
brottsbekämpande myndigheterna förutsatt att uppgifterna inte 
omfattas av socialtjänstsekretess samt förslag om en sänkt  tröskel 
för när uppgifter om begångna brott kan lämnas ut. 
Förvaltningen har redan idag möjlighet att lämna ut uppgifter i 
brottförebyggande syfte, och tror därför inte att förslagen kommer 
att innebära en ökad arbetsbörda. Förvaltningen anser att de delar av 
förslaget som syftar till en förenklad definition av rådande 
lagstiftning kommer att förenkla det dagliga arbetet. Dock kan delar 
av förslaget påverka tilliten till förvaltningens verksamheter. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/572-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
daterat 2023-11-23 remiss - Betänkandet Ökat 
informationsflöde till brottsbekämpningen 

 JÄRVA 2023/572-1.1 Bilaga 1 - Remiss - Betänkandet Ökat 
informationsflöde till brottsbekämpningen - En ny 
huvudregel 

Sida 52 (59)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-12-14 

 JÄRVA 2023/572-1 Bilaga 2 - Följebrev Betänkandet Ökat 
informationsflöde till brottsbekämpningen - En ny 
huvudregel (SOU 2023:69) 
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§ 16 
Medborgarförslag gällande att skapa en baddamm med 
utebastu  
JÄRVA 2023/605 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommet medborgarförslag gällande att skapa en baddamm 
med utebastu. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommet medborgarförslag gällande att skapa en baddamm med 
utebastu. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/605-4 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
medborgarförslag gällande att skapa en baddamm med 
utebastu  

 JÄRVA 2023/605-2 Bilaga 1- Medborgarförslag gällande att 
skapa en baddamm med utebastu_Bortredigerad 
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§ 17 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2023/167 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Gemensamt protokoll från funktionshinderrådet och pensionärsrådet 
från den 7 december 2023 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/167-6.1 Prototokoll pensionärsråd 2023-11-14 
 JÄRVA 2023/167-6.2 Prototokoll pensionärsråd budgetmöte 

2023-11-10 
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§ 18 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser inkom. 
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§ 19 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
november 2023  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
  
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (november) finns i pärm på 
sammanträdet. 
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§ 20 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Ärendet 

 Kommunfullmäktiges beslut 2023-11-27 § 19 - Revidering 
av riktlinjer för budget- och skuldrådgivning 

 Kommunfullmäktiges beslut 2023-22-27 § 18 - Stockholms 
stads barnombudsman, rapport 2023 

 Kommunfullmäktiges beslut 2023-11-27 § 12 - Uppföljning 
av budget 2023 - Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 
31 augusti 

 Kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskotts beslut 
den 29 november 2023 § 8 - Genomförandebeslut - 
Gruppbostad för personer med funktionsnedsättning enligt 
LSS på Tönsberg 5 

 Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 5 december 
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§ 21 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inga frågor togs upp. 
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